
Rada Miasta Chełm 

Radni-Sesja 

Protokół nr LXXIII/23 

LXXIII Sesja w dniu 27 lutego 2023  

Obrady rozpoczęto 27 lutego 2023 o godz. 14:35, a zakończono o godz. 16:15 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 21 członków. 

Obecni: 

1. Maciej Baranowski 

2. Kamil Błaszczuk 

3. Longin Bożeński 

4. Mirosław Czech 

5. Elżbieta Ćwir 

6. Ryszard Dżaman 

7. Agata Fisz 

8. Dariusz Grabczuk 

9. Piotr Jabłoński 

10. Katarzyna Janicka  

11. Tomasz Kazimierczak 

12. Adam Kister 

13. Mariusz Kowalczuk 

14. Piotr Krawczuk-Vel-Walczuk 

15. Joanna Lis 

16. Irena Machowicz 

17. Piotr Malinowski 

18. Stanisław Mościcki 

19. Agnieszka Ostrowska 

20. Tomasz Otkała 

21. Edyta Rożek 

22. Dorota Rybaczuk 

23. Marek Sikora 

Ponadto w obradach sesji uczestniczyli: 

1. Pani Dorota Cieślik – Zastępca Prezydenta Miasta Chełm, 

2. Pani Marzena Guzowska – Skarbnik Miasta Chełm, 

3. Pani Renata Ciepłowicz – Sekretarz Miasta Chełm, 

4. Przewodniczący Rad Osiedli, 

5. Dyrektorzy i pracownicy Departamentów Urzędu Miasta Chełm, prezentujący 

materiały będące przedmiotem obrad sesji. 



1. Otwarcie LXXIII sesji. 

 

Otwarcia obrad LXXII sesji Rady Miasta Chełm dokonał Pan Longin Bożeński. Powitał Panią 

Prezydent, Skarbnika i Sekretarza Miasta Chełm oraz wszystkich uczestników Sesji. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że w sesji bierze udział wymagane quorum radnych,  

w związku z tym obrady są prawomocne. 

 

 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Radny Stanisław Mościcki, powiedział, że chciałby złożyć wniosek formalny o rozszerzenie 

porządku obrad, poprosił o wprowadzenie do porządku obrad wyrażenia opinii przez Radę 

Miasta Chełm dotyczącej zamiaru zamknięcia internatów przy czwartym liceum oraz przy 

zespole szkół budowlanych i geodezyjnych 

- Pan Longin Bożeński – Przewodniczący Rady Miasta Chełm, powiedział, że ustalone 

zostało w procedurach że wszelkiego rodzaju oświadczenia manifesty umieszczane są  

w punkcie na końcu posiedzenia, natomiast rada obraduje zgodnie ze statutem nad 

materiałami czyli nad projektami uchwał stanowiskami i tym podobnymi materiałami ale  

w formie pisemnej, jeżeli takowe stanowisko w formie pisemnej ktoś posiada i jest w stanie 

przedłożyć wysokiej radzie to oczywiście można o taki punkt porządek rozszerzyć ale należy 

takie stanowisko przedłożyć do Przewodniczącego 

- Radny Marek Sikora, poprosił o przerwę na przygotowanie wniosku spełniającego 

wszystkie wymogi 

- Pan Longin Bożeński – Przewodniczący Rady Miasta Chełm, zacytował otrzymany wniosek 

formalny „Niniejszym jako radni miasta Chełm wnosimy o zmianę porządku obrad sesji rady 

miasta Chełm w dniu dzisiejszym i rozszerzenie o podjęcie stanowiska Rady Miasta Chełm  

w sprawie zamiaru zamknięcia internatów 4 Liceum Ogólnokształcącego w Chełmie Zespołu 

Szkół Budowlanych i Geodezyjnych w Chełmie w załączeniu treść stanowiska Rady Miasta. 

Następnie przedstawił stanowisko załączone do wniosku „Rada Miasta Chełm wyraża 

negatywne stanowisko w sprawie zamiaru zamknięcia internatów IV Liceum 

Ogólnokształcącego w Chełmie oraz Zespołu Szkół Budowlanych i Geodezyjnych  

w Chełmie.” 

 

Głosowano w sprawie: 

zmiany porządku obrad poprzez dodanie punktu pn: Stanowisko Rady Miasta Chełm w 

sprawie zamiaru zamknięcia internatów przy IV Liceum Ogólnokształcącym w Chełmie oraz 

Zespołu Szkół Budowlanych i Geodezyjnych w Chełmie (jako punkt 15)..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Maciej Baranowski, Kamil Błaszczuk, Longin Bożeński, Mirosław Czech, Elżbieta Ćwir, 



Agata Fisz, Dariusz Grabczuk, Piotr Jabłoński, Katarzyna Janicka , Adam Kister, Mariusz 

Kowalczuk, Piotr Krawczuk-Vel-Walczuk, Joanna Lis, Irena Machowicz, Piotr Malinowski, 

Stanisław Mościcki, Agnieszka Ostrowska, Tomasz Otkała, Edyta Rożek, Dorota Rybaczuk, 

Marek Sikora 

NIEOBECNI (2) 

Ryszard Dżaman, Tomasz Kazimierczak 

 

 

3. Przyjęcie protokołu Nr LXXII/23 z poprzedniej sesji. 

 

Brak uwag ze strony radnych. Protokół LXXII/23 z poprzedniej sesji został przyjęty. 

 

 

4. Informacja Prezydenta Miasta Chełm o działaniach podejmowanych przez 

Prezydenta Miasta od ostatniej sesji. 

 

Pani Dorota Cieślik – Zastępca Prezydenta Miasta Chełm, przedstawiła informację, która 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta Chełm o działaniach podejmowanych 

przez Radę od ostatniej sesji. 

 

Pan Longin Bożeński – Przewodniczący RM Chełm, przedstawił informację, która stanowi 

załącznik do niniejszego protokołu. 

 

 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej miasta Chełm 

(Druk nr 592). 

 

Wnioskodawca: Prezydent Miasta Chełm Referuje: 

Pani Marzena Guzowska– Skarbnik Miasta Chełm 

„Szanowni Panowie Przewodniczący, Wysoka Rado, Państwo Prezydenci 

W przedłożonym projekcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej 

dokonuje się zmian w załączniku przedsięwzięć oraz w budżecie na 2023 rok. 

Szczegółowe uzasadnienie zmian wieloletniej prognozy finansowej zostało przedstawione w 

dniu dzisiejszym na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oraz 

Komisji Porządku Publicznego i Inwentaryzacji Mienia Komunalnego jak również całość 

materiału została zamieszczona w systemie e-sesja. 

W imieniu p. Prezydenta proszę o podjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy 

finansowej w treści jak w druku numer 592. Dziękuję.” 



Pan Mirosław Czech – prowadzący wspólne posiedzenie Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego oraz Komisji Porządku Publicznego i Inwentaryzacji Mienia Komunalnego 

poinformowała, że Komisje pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały 

Brak zgłoszeń do dyskusji. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej miasta Chełm (Druk nr 

592)..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 6, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Maciej Baranowski, Kamil Błaszczuk, Longin Bożeński, Mirosław Czech, Elżbieta Ćwir, 

Agata Fisz, Adam Kister, Mariusz Kowalczuk, Piotr Krawczuk-Vel-Walczuk, Joanna Lis, 

Irena Machowicz, Piotr Malinowski, Agnieszka Ostrowska, Edyta Rożek, Dorota Rybaczuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (6) 

Dariusz Grabczuk, Piotr Jabłoński, Katarzyna Janicka , Stanisław Mościcki, Tomasz Otkała, 

Marek Sikora 

NIEOBECNI (2) 

Ryszard Dżaman, Tomasz Kazimierczak 

 

 

UCHWAŁA NR LXXIII/572/23 

RADY MIASTA CHEŁM 

z dnia 27 lutego 2023 r. 

w sprawie zmian wieloletniej prognozy finansowej miasta Chełm 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Chełm na rok 2023 (Druk nr 593). 

 

Wnioskodawca: Prezydent Miasta Chełm Referuje: 

Pani Marzena Guzowska– Skarbnik Miasta Chełm 

„Szanowni Panowie Przewodniczący, Wysoka Rado, Państwo Prezydenci 

W przedłożonym projekcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Chełm na rok 2023 

dokonuje się zmniejszenia dochodów o kwotę 6 558 910,64 i wydatków o kwotę 9 760 387,58 

oraz dokonuje się zmian w ramach klasyfikacji budżetowej. Główny wpływ na zmniejszenie 

dochodów i wydatków ma przeniesienie części środków z zaplanowanych zadań w roku 

bieżącym do realizacji w roku 2024 w celu wydłużenia terminu realizacji zadań. Są to 

zadania: rewitalizacja terenów rekreacyjno – turystycznych poprzez przebudowę parku 

międzyosiedlowego na osiedlu XXX-lecia oraz przebudowę deptaku ulica Lwowska i 



przebudowa dróg na osiedlu zachód w Chełmie. 

Szczegółowe uzasadnienie zmian budżetu miasta Chełm na rok 2023 zostało przedstawione w 

dniu dzisiejszym na wspólnym posiedzeniu Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oraz 

Komisji Porządku Publicznego i Inwentaryzacji Mienia Komunalnego jak również całość 

materiału została zamieszczona w systemie e-sesja. 

W imieniu p. Prezydenta proszę o podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Chełm 

na rok 2023 w treści jak w druku numer 593. Dziękuję.” 

Pan Mirosław Czech – prowadzący wspólne posiedzenie Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego oraz Komisji Porządku Publicznego i Inwentaryzacji Mienia Komunalnego 

poinformowała, że Komisje pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały 

 

Brak zgłoszeń do dyskusji. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Chełm na rok 2023 (Druk nr 593)..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Maciej Baranowski, Kamil Błaszczuk, Longin Bożeński, Mirosław Czech, Elżbieta Ćwir, 

Agata Fisz, Dariusz Grabczuk, Piotr Jabłoński, Adam Kister, Mariusz Kowalczuk, Piotr 

Krawczuk-Vel-Walczuk, Joanna Lis, Irena Machowicz, Piotr Malinowski, Agnieszka 

Ostrowska, Edyta Rożek, Dorota Rybaczuk, Marek Sikora 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Katarzyna Janicka , Stanisław Mościcki, Tomasz Otkała 

NIEOBECNI (2) 

Ryszard Dżaman, Tomasz Kazimierczak 

 

 

UCHWAŁA NR LXXIII/573/23 

RADY MIASTA CHEŁM 

z dnia 27 lutego 2023 r. 

w sprawie zmian budżetu miasta Chełm na rok 2023 

 

 

 

8. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Miasto Chełm za rok 

2022. 



 

 

Wnioskodawca: Prezydent Miasta Chełm 

Referuje: Pani Agnieszka Walewska - Maksymiuk – Dyrektor Departamentu Oświaty 

przedstawiła przedmiotowe sprawozdanie. 

Sprawozdanie stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

Pani Dorota Rybaczuk – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu poinformowała, 

że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowe sprawozdanie. 

Brak dyskusji i sprzeciwu ze strony Radnych RM. Sprawozdanie zostało przyjęte. 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu w 

zakresie określenia zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci i uczniów 

niepełnosprawnych zamieszkałych na terenie Miasta Chełm do placówek oświatowych 

(Druk nr 590). 

 

 

Wnioskodawca: Prezydent Miasta Chełm 

Referuje: Pani Agnieszka Walewska - Maksymiuk – Dyrektor Departamentu Oświaty 

Poprosiła w imieniu Prezydenta Miasta Chełm o przyjęcie uchwały zgodnie z drukiem nr 590. 

Pani Dorota Rybaczuk – Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Sportu poinformowała, 

że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

Brak zgłoszeń do dyskusji. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu w zakresie 

określenia zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci i uczniów niepełnosprawnych 

zamieszkałych na terenie Miasta Chełm do placówek oświatowych (Druk nr 590)..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Maciej Baranowski, Kamil Błaszczuk, Longin Bożeński, Mirosław Czech, Elżbieta Ćwir, 

Dariusz Grabczuk, Piotr Jabłoński, Katarzyna Janicka , Adam Kister, Mariusz Kowalczuk, 

Piotr Krawczuk-Vel-Walczuk, Joanna Lis, Irena Machowicz, Piotr Malinowski, Stanisław 

Mościcki, Agnieszka Ostrowska, Tomasz Otkała, Edyta Rożek, Dorota Rybaczuk, Marek 

Sikora 



BRAK GŁOSU (1) 

Agata Fisz 

NIEOBECNI (2) 

Ryszard Dżaman, Tomasz Kazimierczak 

 

 

UCHWAŁA NR LXXIII/574/23 

RADY MIASTA CHEŁM 

z dnia 27 lutego 2023 r. 

w sprawie ustalenia stawki za 1 kilometr przebiegu pojazdu w zakresie określenia 

zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci i uczniów niepełnosprawnych zamieszkałych 

na terenie Miasta Chełm do placówek oświatowych 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami 

dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami (Druk nr 586). 

 

 

Wnioskodawca: Prezydent Miasta Chełm 

Referuje: Pani Monika Zaborek – Turewicz – Dyrektor Departamentu Spraw Obywatelskich. 

Poprosiła w imieniu Prezydenta Miasta Chełm o przyjęcie uchwały zgodnie z drukiem nr 586. 

Pan Tomasz Otkała – Przewodniczący Komisji Rodziny, Zdrowia i Ochrony Środowiska 

poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

Brak zgłoszeń do dyskusji. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz 

dziennymi opiekunami (Druk nr 586)..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Maciej Baranowski, Kamil Błaszczuk, Longin Bożeński, Mirosław Czech, Elżbieta Ćwir, 

Dariusz Grabczuk, Piotr Jabłoński, Katarzyna Janicka , Adam Kister, Mariusz Kowalczuk, 

Piotr Krawczuk-Vel-Walczuk, Joanna Lis, Irena Machowicz, Piotr Malinowski, Stanisław 

Mościcki, Agnieszka Ostrowska, Tomasz Otkała, Edyta Rożek, Dorota Rybaczuk, Marek 

Sikora 

BRAK GŁOSU (1) 

Agata Fisz 



NIEOBECNI (2) 

Ryszard Dżaman, Tomasz Kazimierczak 

 

 

 

UCHWAŁA NR LXXIII/575/23 

RADY MIASTA CHEŁM 

z dnia 27 lutego 2023 r. 

w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi 

opiekunami 

 

 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie organizacji oraz określenia zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach wieloprofilowych chronionych (Druk 

nr 588). 

 

Wnioskodawca: Prezydent Miasta Chełm 

Referuje: Pani Monika Zaborek – Turewicz – Dyrektor Departamentu Spraw Obywatelskich. 

Poprosiła w imieniu Prezydenta Miasta Chełm o przyjęcie uchwały zgodnie z drukiem nr 588. 

Pan Tomasz Otkała – Przewodniczący Komisji Rodziny, Zdrowia i Ochrony Środowiska 

poinformował, że Komisja pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały. 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Radna Dorota Rybaczuk -zapytała o obłożenie w mieszkaniach wieloprofilowych, czy jest 

więcej chętnych niż mieszkań, czy osoby muszą czekać by zamieszkać w takim mieszkaniu, 

czy nie ma chętnych. 

- Pani Monika Zaborek – Turewicz- odpowiedziała, że w mieszkaniach wieloprofilowych 

chronionych znajduje się 25 miejsc, jest to 20 miejsc dla osób starszych oraz 5 miejsc tzw. 

Treningowych dla osób które opuszczają pieczę zastępczą Od momentu powstania mieszkań 

wieloprofilowych chronionych skorzystało z nich 413 osób, te mieszkania są alternatywą dla 

DPSów, są chętni i jest potrzeba by te mieszkania funkcjonowały. Istotny jest też koszt, w 

mieszkaniach wieloprofilowych chronionych od pierwszego stycznia koszt pobytu jednego 

mieszkańca to jest 2 730,43 zł dla porównania opieka całodobowa w DPSach to jest koszt 

między 5 000 a 6 000 zł. Często jest tak że osoba zamieszkująca mieszkanie wieloprofilowe 

mieszka w nim kilka – kilkanaście lat.   

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie organizacji oraz określenia zasad 

ponoszenia odpłatności za pobyt w mieszkaniach wieloprofilowych chronionych (Druk nr 

588)..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Maciej Baranowski, Kamil Błaszczuk, Longin Bożeński, Mirosław Czech, Elżbieta Ćwir, 

Agata Fisz, Dariusz Grabczuk, Piotr Jabłoński, Katarzyna Janicka , Adam Kister, Mariusz 

Kowalczuk, Piotr Krawczuk-Vel-Walczuk, Joanna Lis, Irena Machowicz, Piotr Malinowski, 

Stanisław Mościcki, Agnieszka Ostrowska, Tomasz Otkała, Edyta Rożek, Dorota Rybaczuk, 

Marek Sikora 

NIEOBECNI (2) 

Ryszard Dżaman, Tomasz Kazimierczak 

 

 

UCHWAŁA NR LXXIII/576/23 

RADY MIASTA CHEŁM 

z dnia 27 lutego 2023 r. 

w sprawie organizacji oraz określenia zasad ponoszenia odpłatności za pobyt w 

mieszkaniach wieloprofilowych chronionych 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy 

wojennych na terenie Miasta Chełm (Druk nr 587). 

 

Wnioskodawca: Prezydent Miasta Chełm 

Pan Ziemowit Nowosad – Dyrektor Departamentu Komunalnego 

W imieniu Prezydenta Miasta Chełm poprosił o podjęcie uchwały w treści jak w druku nr 

587. 

Pan Mirosław Czech – prowadzący wspólne posiedzenie Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego oraz Komisji Porządku Publicznego i Inwentaryzacji Mienia Komunalnego 

poinformowała, że Komisje pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały 

Brak zgłoszeń do dyskusji. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy wojennych 

na terenie Miasta Chełm (Druk nr 587)..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Maciej Baranowski, Kamil Błaszczuk, Longin Bożeński, Mirosław Czech, Elżbieta Ćwir, 

Agata Fisz, Dariusz Grabczuk, Piotr Jabłoński, Katarzyna Janicka , Adam Kister, Mariusz 

Kowalczuk, Piotr Krawczuk-Vel-Walczuk, Joanna Lis, Irena Machowicz, Piotr Malinowski, 



Stanisław Mościcki, Agnieszka Ostrowska, Tomasz Otkała, Edyta Rożek, Dorota Rybaczuk, 

Marek Sikora 

NIEOBECNI (2) 

Ryszard Dżaman, Tomasz Kazimierczak 

 

 

UCHWAŁA NR LXXIII/577/23 

RADY MIASTA CHEŁM 

z dnia 27 lutego 2023 r. 

w sprawie przyjęcia obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy wojennych na terenie 

Miasta Chełm 

 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty 

rocznej z tytułu trwałego zarządu (Druk nr 589). 

 

 

Wnioskodawca: Prezydent Miasta Chełm 

Pani Sabina Bałut – Dyrektor Departamentu Nieruchomości 

W imieniu Prezydenta Miasta Chełm poprosił o podjęcie uchwały w treści jak w druku nr 

589. 

Pan Mirosław Czech – prowadzący wspólne posiedzenie Komisji Budżetu i Rozwoju 

Gospodarczego oraz Komisji Porządku Publicznego i Inwentaryzacji Mienia Komunalnego 

poinformowała, że Komisje pozytywnie zaopiniowały przedmiotowy projekt uchwały 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Pani Sabina Bałut- odpowiedziała na pytanie zadane przez radnego Mariusza Kowalczuka 

na wspólny posiedzeniu Komisji Budżetu i Rozwoju Gospodarczego oraz Komisji Porządku 

Publicznego i Inwentaryzacji Mienia Komunalnego na temat zakłócania spokoju przez 

lokatorów mieszkania komunalnego przy ulicy Mickiewicza poinformowała, że pracownicy 

PUMu byli pod wskazanym adresem sprawa jest w trakcie wyjaśniania. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej z 

tytułu trwałego zarządu (Druk nr 589)..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 



ZA (21) 

Maciej Baranowski, Kamil Błaszczuk, Longin Bożeński, Mirosław Czech, Elżbieta Ćwir, 

Agata Fisz, Dariusz Grabczuk, Piotr Jabłoński, Katarzyna Janicka , Adam Kister, Mariusz 

Kowalczuk, Piotr Krawczuk-Vel-Walczuk, Joanna Lis, Irena Machowicz, Piotr Malinowski, 

Stanisław Mościcki, Agnieszka Ostrowska, Tomasz Otkała, Edyta Rożek, Dorota Rybaczuk, 

Marek Sikora 

NIEOBECNI (2) 

Ryszard Dżaman, Tomasz Kazimierczak 

 

 

UCHWAŁA NR LXXIII/578/23 

RADY MIASTA CHEŁM 

z dnia 27 lutego 2023 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od opłaty rocznej z tytułu trwałego 

zarządu 

 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu 

opracowania projektu Strategii Rozwoju Ponadlokalnego Chełmskiego Obszaru 

Funkcjonalnego do roku 2030, w tym trybu konsultacji (Druk nr 591). 

 

 

Wnioskodawca: Prezydent Miasta Chełm 

Pani Iwona Gnyp – Zastępca Dyrektora Departamentu Architektury, Geodezji i Inwestycji 

W imieniu Prezydenta Miasta Chełm poprosił o podjęcie uchwały w treści jak w druku nr 

591. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania 

projektu Strategii Rozwoju Ponadlokalnego Chełmskiego Obszaru Funkcjonalnego do roku 

2030, w tym trybu konsultacji (Druk nr 591)..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Maciej Baranowski, Kamil Błaszczuk, Longin Bożeński, Mirosław Czech, Elżbieta Ćwir, 

Agata Fisz, Dariusz Grabczuk, Piotr Jabłoński, Katarzyna Janicka , Adam Kister, Mariusz 

Kowalczuk, Piotr Krawczuk-Vel-Walczuk, Joanna Lis, Irena Machowicz, Piotr Malinowski, 

Stanisław Mościcki, Agnieszka Ostrowska, Tomasz Otkała, Edyta Rożek, Dorota Rybaczuk, 



Marek Sikora 

NIEOBECNI (2) 

Ryszard Dżaman, Tomasz Kazimierczak 

 

 

UCHWAŁA NR LXXIII/579/23 

RADY MIASTA CHEŁM 

z dnia 27 lutego 2023 r. 

w sprawie określenia szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu 

Strategii Rozwoju Ponadlokalnego Chełmskiego Obszaru Funkcjonalnego do roku 2030, 

w tym trybu konsultacji 

 

 

15. Stanowisko Rady Miasta Chełm w sprawie zamiaru zamknięcia internatów przy IV 

Liceum Ogólnokształcącym w Chełmie oraz Zespołu Szkół Budowlanych  

i Geodezyjnych w Chełmie. 

 

Pan Longin Bożeński – Przewodniczący RM Chełm, poinformował że w sprawie tego 

stanowiska jest 20 wnioskodawców i zapytał kto z wnioskodawców przedłoży informacje na 

ten temat. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Radny Stanisław Mościcki – poinformował, że na Komisji Oświaty, Kultury i Sportu odbyła 

się bardzo burzliwa dyskusja wielowątkowa, w której uczestniczyli nauczyciele, rodzice, 

przedstawiciele młodzieży, pani poseł oraz inni gorąco i mocno zainteresowani tym tematem. 

Powiedział że sprawa jest bulwersująca i wywołała negatywne odczucia w opinii społecznej. 

Przy prezentacji były pokazane liczby i cyfry, pieniądze, tylko zabrakło ucznia, to na co 

zwracali szczególną uwagę rodzice czy nauczyciele zabierający głos. W związku z tym i 

mając na uwadze powagę tej sprawy pozwolił sobie zgłosić podobny wniosek o wyrażenie 

opinii przez komisję Oświaty, Kultury i Sportu i komisja ta na posiedzeniu jednogłośnie 

wyraziła negatywna opinię dotycząca zamiaru zamknięcia internatów. W związku z tym, żeby 

nadać jeszcze większa rangę i w jakiś sposób zmusić Prezydenta Miasta i Panią Prezydent do 

ponownego przeanalizowania i wysłuchania głos opinii publicznej, rodziców, nauczycieli 

oraz radnych, pozwolił sobie i wspólnie z koleżankami i kolegami na przedstawienie takiego 

wniosku o wyrażenie negatywnego stanowiska co do zamiaru zamknięcia internatów przy IV 

LO i przy ZSBiG w Chełmie, aby Chełm nie słyną z zamykania a z otwierania nowych 

budynków użyteczności publicznej.  

- Radna Dorota Rybaczuk, poinformowała, że na posiedzeniu Komisji Oświaty, Kultury i 

Sportu komisja wyraziła swoje zdanie poprzez głosowanie i jednogłośnie była przeciwko 

likwidacji dwóch internatów. 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Stanowiska Rady Miasta Chełm w sprawie zamiaru zamknięcia internatów przy IV Liceum 

Ogólnokształcącym w Chełmie oraz Zespołu Szkół Budowlanych i Geodezyjnych w Chełmie.  

 



Wyniki głosowania 

ZA: 21, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (21) 

Maciej Baranowski, Kamil Błaszczuk, Longin Bożeński, Mirosław Czech, Elżbieta Ćwir, 

Agata Fisz, Dariusz Grabczuk, Piotr Jabłoński, Katarzyna Janicka , Adam Kister, Mariusz 

Kowalczuk, Piotr Krawczuk-Vel-Walczuk, Joanna Lis, Irena Machowicz, Piotr Malinowski, 

Stanisław Mościcki, Agnieszka Ostrowska, Tomasz Otkała, Edyta Rożek, Dorota Rybaczuk, 

Marek Sikora 

NIEOBECNI (2) 

Ryszard Dżaman, Tomasz Kazimierczak 

 

Radni Rady Miasta Chełm byli za przyjęciem stanowiska Rady Miasta Chełm w sprawie 

zamiaru zamknięcia internatów przy IV Liceum Ogólnokształcącym w Chełmie oraz Zespołu 

Szkół Budowlanych i Geodezyjnych w Chełmie.. 

 

 

16. Wolne wnioski, informacje i oświadczenia. 

 

 

W dyskusji wzięli udział: 

- Pan Radosław Wnuk, odpowiedział na pytanie radnego Stanisława Mościckiego dotyczące 

składania przez miasto wniosków o dofinansowanie z rządowego programu budowy 

zabytków, poinformował że miasto złoży takie wnioski. Na dzień dzisiejszy propozycje 

obiektów jakie miałyby być objęte tymi wnioskami tj stara część budynku urzędu miasta przy 

ul. Lubelskiej 63, cmentarz Stalagu 319, budynek muzeum przy ul. Lubelskiej 57, mur 

cmentarny przy ul. Lwowskiej, niektóre elementy Kościoła pw Rozesłania Świętych 

Apostołów a także Bazyliki na górze chełmskiej. Dodał że na bieżąco jest analizowana 

gminna ewidencja zabytków w świetle tego co można jeszcze dopisać oczywiście mając na 

uwadze możliwości finansowe danego przedsięwzięcia. 

- Radny Stanisław Mościcki, powiedział że trwają pracę nad nową linią kolejową pomiędzy 

Polską a Ukrainą, przygotowania studium wykonalności tej inwestycji to kluczowy punkt 

podpisanego porozumienia spółki centralny port komunikacyjny z kolejami ukraińskimi. 

Dwustronna umowa zakłada rozpoczęcie prac nad linią kolei dużych prędkości Warszawa – 

Lwów – Kijów. Ma ona poprawić stan połączeń kolejowych między Ukrainą a Polską, 

połączenie z Ukrainą nastąpi poprzez przedłużenie tzw szprych nr 5 która pierwotnie miała 

kończyć się w Bełżcu, dzięki wydłużeniu 15 km będzie możliwe jego ominięcie. W zawartym 

porozumieniu CPK i koleje Ukraińskie deklarują również wspólne starania się o środki unijne 

na planowane linie, sygnatariusze zadeklarowali również chęć przyczynienia się do 

odbudowy Ukrainy po zakończeniu wojny. Powiedział że jest to informacja, która została 

podana przez telewizję 3 Lublin i że wywoła u niego jaki i u kolegów z jego klubu głębokie 

zaniepokojenie tym gdzie w tym jest Chełm. Powiedział, że mamy bardzo dobre połączenie 

kolejowe z Ukrainą, mamy szerokie tory, nie mamy protestów społecznych, bo kiedy były 

wstępnie planowane informacje dotyczące przebiegu kolei szybkich prędkości to odbyły się 

protesty mieszkańców w Izbicy, w Sitańcu, w Zamościu Starym i w ogóle tam gdzie miała 

przebiegać kolej szybkich prędkości. W Chełmie takich protestów nie ma i nie sądzi żeby 

były dlatego że nie ma potrzeby przekazywania gruntów czy planowania nowego przebiegu 

kolei bo one są. Uważa, uważają jako klub radnych Polska 2050 że nie powinni stać biernie i 



z boku przyglądać się. Powiedział że istnieje szansa żeby bezpowrotnie stracić możliwość 

modernizacje linii i wprowadzenia kolei szybkich prędkości czyli tzw. „Szprychy” która 

biegłaby przez miasto Chełm, Dorohusk i dalej na Ukrainę. Radny Stanisław Mościcki 

poinformował, że jako klub radnych Polska 2050 planują złożenie wniosku o zwołanie sesji 

oraz zwrócą się do Prezydenta Miasta z wnioskiem żeby poparł ich starania o to żeby mogli 

się spotkać z wszystkimi zainteresowanymi osobami, które podejmują decyzje w Polsce w tej 

sprawie. Myśli że trzeba by zaangażować w tą sprawę Wojewodę, Posłów z okręgu nr 7, 

Ministra Horałę, żeby jasno i wyraźnie wyrazili swoje stanowisko i spróbowali również 

uwzględnić ich stanowisko, bo nie sądzi żeby mieszkańcy terenów miasta Chełm czy z 

sąsiednich gmin tam gdzie przebiega linia kolejowa łącząca Polskę z Ukrainą byli przeciwko 

temu żeby tą linią się zainteresować. Powiedział, że chcieliby usłyszeć od Prezydenta czy 

jakieś działania były w tym kierunku robione, czy nie były robione, czy to radni muszą 

podejmować pewnego rodzaju decyzje. Zwrócił się do pozostałych radnych z zapytaniem czy 

przyłączą się do wniosku radnych klubu Polska 2050. Poprosił o ewentualne wypowiadanie 

się radnych na ten temat w ramach dyskusji. 

- Radna Dorota Rybaczuk, powiedziała, że zgłosiła wniosek że jej sugestią jest rozdzielenie 

zadań remontu młyna Michalenki oraz termomoderniazcji szkół. Zauważyła że ciężko będzie 

wyłonić wykonawcę przeprowadzając na te zdania jedno postępowanie i że lepszym 

rozwiązaniem będzie rozbić tych realizacji na oddzielne postępowania.  

- Radny Mirosław Czech, powiedział że uzyskanie informacji na temat przebiegu kolei 

szybkiego ruchu jest bardzo łatwe. Wystarczy aby władze miasta wystąpiły do ministerstwa 

infrastruktury z zapytaniem czy w przebiegu trasy szybkotorowej jest planowane miasto 

Chełm. 

- Radny Kamil Błaszczuk, powiedział, że jako klub już wcześniej podejmowali temat kolei. 

Powiedział że popierają i przyłączają się do apelu klubu radnych Polska 2050. 

- Radny Marek Sikora, powiedział że jako klub radnych Koalicji Obywatelskiej również są 

zainteresowani tym aby wesprzeć inicjatywę kolegów z klubu Polska 2050. 

- Radny Stanisław Mościcki, powiedział że nie chodzi o to żeby się dowiedzieć jaki będzie 

przebieg kolei bo z obecnych informacji wynika że Chełm zostanie pominięty. Powiedział, że 

chodzi o to by zrobić wszystko i przekonać decydentów że Chełm powinien zostać ujęty w 

strategii rozwoju tych kolei szybkich prędkości. Podziękował za poparcie inicjatywy i 

powiedział, że postarają się przygotować w miarę szybko inicjatywę która będzie inicjatywą 

całej Rady Miasta. 

 

 

 

17. Zamknięcie obrad. 

 

  

Przewodniczący 

Rada Miasta Chełm 

      /-/ Longin Bożeński 

 

Przygotował(a): Natalia Biela  

 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl  


